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  نگــــره
 فرمانده هوافضای سپاه: 

 خبر موشک »هایپرسونیک« 
متعلق به خیلی وقت پیش است

 هراس آمریکا از ساخت موشک 
هایپرسونیک در ایران 

 فرمانده نیروی هوافضای سپاه با بیان 
اینکه در حوزه موشکی در تراز جهانی جلو 
افتاده ایم، گفت: خبر موشک بالستیک 
هایپرسونیک پیشرفته که در مراسم سالگرد 
شهید طهرانی مقدم گفته شد و قادر است در 
جو و بیرون از جو مانور داشته باشد متعلق 
به خیلی وقت پیش است ولی در واقع امروز 
رسانه ای شده است و در این دستاورد یک 
جهش نسلی اتفاق افتاده است و تا ده ها 
سال دشمن نمی تواند به توانمندی مقابله 
با این موشک برسد. سردار حاجی زاده به 
حوزه پدافند اشاره کرد و گفت: ما در برهه ای 
در حسرت یک سامانه پدافندی برد کوتاه 
بودیم به طوری که رژیم بعث عراق در جنگ 
هشت ساله برای تحقیر ما با هواپیماهای 
باری به آسمان کشور ما می آمدند و زباله های 
پادگانی از جمله فایل، کمد، مبل، تیرآهن 
و... را به پایین می ریختند. وی افزود: امروز 
با لطف خداوند در حوزه پدافند از موشکی 
و پهپادی گسترش بیشتری داشته ایم، 
حوزه ها،  در  رادارها  انواع  به طوری که 
فرکانس ها، ارتفاع ها و برد های مختلف و 
همچنین سامانه های پدافندی ارتفاع پائین، 
سامانه های برد متوسط تا برد بلند همگی 
بومی و ساخت داخلی هستند. همین دو 
روز پیش هم سردار حاجی زاده، فرمانده 
نیروی هوا فضای سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی از دستیابی ایران به تکنولوژی 
سلاح هایپرسونیک خبر داده بود. او با اشاره 
به آزمایش موفق این موشک  گفت: »در 
آینده و در یک فرصت مناسب این موشک 
هایپرسونیک رونمایی خواهد شد.« سردار 
حاجی زاده درباره مشخصات این سلاح گفته 
بود: »این موشک جدید از همه سامانه های 
سپر موشکی عبور می کند و فکر نمی کنم تا 
ده ها سال بعد هم فناوری پیدا شود که بتوان 

با آن مقابله کند.«
  هایپرسونیک چیست؟

 موج صوتی با سرعتی برابر با ۱۲۳۵ 
کیلومتر بر ساعت در ماده سیال حرکت 
می کند. واحد سنجش سرعت صوت ماخ 
است و به سرعت های بالاتر از یک ماخ 
مافوق صوت می گویند. در آیرودینامیک 
را سرعت  ماخ   ۵ از  بالاتر  سرعت های 
هایپرسونیک می نامند. بنا بر این تعریف 
یک موشک برای هایپرسونیک بودن حداقل 
باید به سرعتی فراتر از ۵ برابر سرعت صوت 

دست پیدا کند.
  سلاح هایپرسونیک چیست؟

  سلاح های اصلی در این دسته بندی، 
هایپرسونیک،  کروز  موشک های 
گلایدرهای  و  هواپرتاب  بالستیک های 
هایپرسونیک هستند. همان طور که پیش 
از این اشاره شد، این موشک ها با سرعتی 
فراتر از ۵ ماخ حرکت می کنند با این تفاوت 
که موشک های کروز هایپرسونیک با موتور 
اسکرم جت ارتفاع پروازی کمتری نسبت 
هایپرسونیک  بالستیک  گلایدرهای  به 
دارند. گلایدرهای هایپرسونیک با استفاده 
از موشک های بالستیک پرتاب می شوند 
و پس از جداشدن بوستر و واردشدن به 
جو با سرعت هاپیرسونیک با استفاده از 
فناوری های پیشرفته، داخل اتمسفر به 
سمت هدف مانور می دهند. همین موضوع 
سبب می شود که رهگیری شان نسبت به 
پرتابه های بالستیک معمولی کار دشوارتری 
باشد. گلایدرهای هایپرسونیک خطری 
بزرگ برای سیستم های پیشرفته دفاع 
موشکی هستند. آنها بر خلاف موشک های 
بالستیک مسیر حرکتی قابل پیش بینی 
ندارند. از پیچیدگی های فنی ساخت سلاح 
هایپرسونیک، فراهم کردن قابلیت مانور 
در چنان سرعت های سرسام آور است. در 
سرعت هایپرسونیک مولکول های اتمسفر به 
حالتی از ماده به نام پلاسما تبدیل می شوند. 

  واکنش آمریکا چه بود
)پنتاگون(  آمریکا  دفاع  وزارت   
موشک  ساخت  درباره  گزارش ها  به 
هایپرسونیک از سوی ایران واکنش نشان 
داد. بر این اساس، سابرینا سینگ، از 
سخنگویان پنتاگون در این رابطه گفت: ما 
شاهد گزارش هایی از سوی مقامات ایرانی 
درباره ساخت موشک پیشرفته هایپرسونیک 
از سوی تهران بوده ایم. با این حال، ما در این 
مساله تردید داریم. این مقام آمریکایی از 
ارائه جزئیات بیشتر درباره دیدگاه واشنگتن 

در این رابطه اجتناب کرد. 
  کدام  کشورها فناوری ساخت 

سلاح هایپرسونیک دارند؟
 در حالی که می توان روسیه و چین را 
پیشتاز تولید سلاح های هایپرسونیک نامید، 
آمریکا نیز برنامه گسترده ای برای تولید این 
دست سلاح ها دارد. روسیه در جنگ اوکراین 
از سلاح هایپرسونیک برای هدف قراردادن 
یک انبار مهمات استفاده کرد و عملا عملیاتی 
بودن آن را نشان داد. چین هم چندی است 
که از سلاح عملیاتی هایپرسونیک خود با کد 
DF- DZ v رونمایی کرده است. آمریکا نیز 
از آزمایش موفق سلاح های هایپرسونیک 
هواپرتاب خود خبر داده و پروژه هایی چون 

X۵۱ بویینگ را در دست توسعه دارد. 

 آرمان ملی- حمید شجاعی: نگاهی به نوع رویکرد جامعه 
به مقوله ورزش به ویژه فوتبال در ادوار و مقاطع مختلف نشان 
می دهد که جامعه ایرانی به لحاظ فرهنگی تعلق خاطر بسیاری 
به تیم های باشگاهی و ملی در سطوح مختلف داشته و دارد. چه 
اینکه اگر نیم نگاهی به تب و تاب جامعه در ۵ دوره قبلی حضور 
ایران در جام جهانی بیندازیم به راحتی می توان به این نکته مهم 
دست یافت که مردم  در روزها و هفته های منتهی به جام جهانی از 
چه شور و اشتیاقی برخوردار بودند و همه مشتاق دیدن بازی  های 
تیم ملی و افتخارآفرینی ملی پوشان داشتند. این مساله را در ادوار 
مختلف جام جهانی به عینه می شد مشاهده کرد فارغ از مشکلات 
.. صرفا یکماه را به تماشای جام جهانی  اقتصادی، معیشتی و.
می پرداختند. اما گویا بیست ودمین دوره این جام برای مردم با 
ادوار گذشته تفاوت دارد. هر چند که پیرامون تیم ملی همه چیز 
عادی است و این جام جهانی نیز مانند اداور گذشته پیش می رود، 
اما آنچه در صحن جامعه می گذرد حاکی از این امر است که گویی 
فوتبال، جام جهانی و... برای بخشی از مردم در اولویت نیست. آن هم 
در ایامی که چشم همه جهان به دوحه قطر است. شرایط ملتهب 

جامعه به جهت اتفاقاتی که طی دو ماه گذشته رخ داده و همچنین 
دغدغه های اقتصادی و معیشتی و برخی مسائل اجتماعی به نحوی 
است که بخشی از مردم چندان حوصله ای برای فرآیندهایی همچون 
جام جهانی ندارند. چه اینکه از چهره های هنری مثل محسن چاوشی 
تا چهره های مطرح ورزشی چون علی دایی، جواد نکونام و مهدی 
مهدوی کیا نیز به جهت شرایط جامعه این رویداد بین المللی را 
کنار گذاشته اند. چنانکه چندی پیش علی دایی با انتشار پستی 
در صفحه اینستاگرام خود در این خصوص نوشت: »در این روزها 
که حال دل اکثر ما خوب نیست به دعوت رسمی فیفا و فدراسیون 
فوتبال قطر برای حضور در جام جهانی به همراه همسر و دخترانم 
جواب منفی دادم که کنار شما در میهنم باشم و همدردی خود را با 
تمام خانواده هایی که عزیزان خود را در این روز ها از دست داده اند 
اعلام کنم. مهدی مهدوی کیا نیز با وجود داشتن قرارداد رسمی 
برای حضور در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر و اینکه مهمان ویژه محسوب 
می شده از حضور در این کشور انصراف داده و جواد نکونام رکوردار 
بازی های ملی و کاپیتان سابق ایران نیز در رویکردی مشابه تصمیم 
گرفت پیشنهاد فیفا را رد کند. این در حالی است که بخش دیگر 

جامعه و به طور کل مجموعه ورزش کشور آماده برگزاری بازی ها 
هستند. حال باید دید که در حین مسابقات و پس از آن جامعه چه 

رویکردی به عملکرد تیم ملی خواهد داشت. 
  محبوب؛ موثر؛ جامعه پذیر 

 افراد بسیاری در حوزه های مختلف تلاش می کنند تا با نوآوری 
و خلاقیت در حوزه عملکردی خود بتوانند نام و آوازه ای برای خود 
دست و پا کنند و به نوعی در جامعه به چهره های مشهور تبدیل شوند. 
برخی به این مهم دست پیدا می کنند و عده ای نیز موفق نمی شوند. 
اما انگشت  شمارند چهره هایی که به شهرت رسیده و در آن نمانند 
بلکه از شهرت به محبوبیت در میان جامعه برسند. چنانکه بتوانند 
با رویکردهای مثبت در مسائل مختلف در جامعه برای خود پایگاه 
اجتماعی بسازند. عادل فردوسی پور، مجری و تهیه کننده برنامه های 
ورزشی از این دست افراد است که طی بیش از دو دهه اخیر همواره 
محبوبیت را به شهرت ترجیح داده و بیشتر تلاش کرده به جای 
اینکه شخصیتی مدیرپسند جلوه کند همواره در کنار مردم بوده 
است. همین امر نیز موجب شد تا وقتی با بی مهری مدیران شبکه 
۳ برنامه 9۰ کنار گذاشته شود مخاطبان تلویزیون افت فاحشی را 
تجربه کند. اما فرودسی پور باز هم در کنار مردم ماند و جدای از تولید 
فوتبال ۱۲۰ در شبکه ورزش عطای اجرا و گزارشگری در تلویزیون 
را به لقایش ببخشد. این استارت جدایی عادل از تلویزیون و حضور 
در فضای مجازی بود. چنانکه ابتدا بر بستر وب برنامه ال کلاسیکو 
را راه اندازی کرد و سپس در پروژه ای بسیار بزرگ تر فوتبال ۳6۰ را 
پایه گذاری کرد تا نشان دهد در صداوسیما هم نباشد برنامه ساز 
ورزشی تاثیرگذاری است. اما شاید یکی از جذاب ترین مسائل 
پیرامون فردوسی پور ماجرای گزارش فینال لیگ قهرمانان آسیا میان 
پرسپولیس و اولسان هیوندای کره جنوبی بود که با وجود تدارک 
وسیع صداوسیما برای این بازی گزارش عادل از صفحه اینستاگرام 
AFC توانست رکورد بشکند. البته نکته مهم اینجا است که امروز 
فردوسی پور را نباید چهره  ای صرفا ورزشی و رسانه ای بدانیم. بلکه 
عادل را امروز به عنوان یک چهره اجتماعی نیز می شناسند.  اظهارات 
اخیر وی در جمع دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف و نشستن 
در کنار دانشجویان برای صرف غذا نشان از یک چهره چند وجهی 

جامعه پذیر دارد. 
  رد پیشنهاد جام جم 

 رویکرد صداوسیما در مورد حذف و کنارگذاشتن افراد و برنامه ها 
همواره مورد نقد بوده است. هر چند که طی چند وقت اخیر برخی 
مجریان خود خواسته از این سازمان کناره گیری کرده اند و چهره هایی 
که اساسا قرابتی با حوزه اجرا نداشته اند وارد شده اند. اما با داغ شدن 
بازار برنامه های ورزشی پیرامون جام جهانی؛ موضوع گزارش  
بازی های ایران را محل اختلاف و سوال بسیاری قرار داده است. در این 
میان از نفرات زیادی نام برده و حتی برنامه های مختلفی نیز در این 
راستا در شبکه های مختلف تدارک دیده شده است. اما گویا مجموع 
اینها نیز منجر به رضایت مدیران صداوسیما نشده و آنها خواستار 
گزارش عادل فردوسی پور در بازی های جام جهانی شده اند. البته 
طبیعی است چرا که وی در هفته های اخیر، پیشنهاد های متعددی 
برای گزارش بازی های جام جهانی دریافت کرده، اما بدون هیچ قیدی 
به همه آنها جواب رد داده است. اما نکته جالب رویکرد وی در رد این 
پیشنهادها است. عادل فردوسی پور ضمن تایید رد این پیشنهادها 
گفته: »پس از نزدیک به چهار سال ممنوعیت، گفتند جام جهانی را 
گزارش کن. در دورانی که ایران عزیز در ماتم و اندوه فرزندان خود 

نشسته، صدای مردم از هر صدایی شنیدنی تر است.«

 دختر »محمدعلی رامین« بازهم از پدر اعلام برائت کرد

»صالیا« در مقابل پدر
    مهناز افشار و صالحه رامین باهم هستند؟

   آرمان ملی– مطهره شفیعی: »دختر کو ندارد نشان از پدر، 
تو بیگانه خوانش مخوانش دختر« شاید فردوسی تصور نمی کرد 
روزی شرایط به سمتی برود که شعر او در وصف برخی دختران 
تغییر کند. دخترانی که از رفتار پدران خود اعلام برائت می کنند 
مانند صالحه رامین فرزند محمدعلی رامین، معاون سابق وزیر ارشاد 
و معاون مطبوعاتی دولت محمود احمدی نژاد بود که در سال ۲۰۱۲ 
به اتهام »سانسور مطبوعات و داشتن مسئولیت مستقیم در توقیف 
روزنامه ها و برخورد و بازداشت روزنامه نگاران« از سوی اتحادیه 
اروپا تحریم شد. محمدعلی رامین در معرفی فرزندانش گفته بود: 
»فرزند بزرگم یاسین، متولد سال 6۰ است، او از دوسالگی شروع 
کرد به حفظ قرآن و در چهارسالگی به عنوان نخستین کودک قرآنی 
جمهوری اسلامی در ماه مبارک رمضان سال 6٤ در شبکه دو سیما 
به مردم معرفی شد. فرزند دومم، متولد سال 66، از نوجوانی حافظ 
کل قرآن شد و مصمم است ان شاءا... پس از تدارک مقدمات، ازدواج 
کند. دخترم که در خلال نوجوانی قاری قرآن مدرسه خودش بوده، 
متولد 6٨ است و ازدواج کرده و همسر بزرگوارشان، به دور از هیاهوی 
رسانه ای به تحصیل و کار آزاد خانوادگی اشتغال دارد.« اما سرنوشت 

این فرزندان چه شد؟
  روزگار صالیا رامین

 دختر محمدعلی رامین در صفحه اینستاگرامش نوشت: »من 
صالحه رامین بابت هرگونه نسبتی که خانواده ام روزگاری با این 
کشور داشته، خجالت زده و شرمگینم« صالحه پیش از این هم 
گفته بود که کاری به افکار و عقاید پدرش ندارد و به صورت مستقل 
زندگی کرده است و از سن ۲۰ سالگی به فروشندگی در داروخانه 
رفته و سپس یک مغازه لوازم خانگی راه اندازی کرد و به کسب وکار 

پرداخته است. او که در اروپا به طراحی لباس مشغول است، برندی 
تحت عنوان صالیا به ثبت رسانده است. او لباس های طراحی شده 
توسط خودش را می پوشد و عکس های تبلیغاتی آنها را در صفحه اش 
منتشر می کند. سال ۱٤۰۰ انتشار این تصاویر خبرساز شد به نحوی 
که رضا کیانیان تصاویر مدلینگ صفحه صالحه رامین را در صفحه 
شخصی اش در شبکه های اجتماعی بازنشر داد و او را به تظاهر و ریا 
متهم کرد. پس از آن، صالیا رامین با ارسال پیامی برای کیانیان که در 
بخشی از آن چنین نوشته بود: »شاید کمتر دختری اندازه من با گشت 
ارشاد درگیر شده باشد و سعی کرده باشد، پدرش نفهیمده باشد که 
اگر می فهمید اوضاع تلخ تر می شد. من بهتر از هرکسی می دانم که 
در این شهر فرزند محمدعلی رامین بودن و این طور لباس پوشیدن 
و فعالیت کردن چه هزینه ای دارد چون هزینه اش را سال هاست که 
با پوست و استخوانم داده ام، اما من هم مثل هر آدم دیگری در این 
جهان، انتخاب نکردم که در چه خانواده ای به دنیا بیایم. پدرم چه 
کسی باشد و ایدئولوژی اش چه باشد. ولی راه و رسم زندگی ام را از 
زمانی که دیگر بزرگ شدم و زورم رسید خودم انتخاب کردم و خواهم 
کرد.« از این اتهام اعلام برائت کرد. پس از این پیام بود که رضا کیانیان 
ضمن عذرخواهی از صالیا رامین، دختر محمدعلی رامین بابت 
متهم کردن او به تظاهر و دورویی و ریا، تاکید کرد: »من و بسیاری از 
سینماگران، بسیاری از هنرمندان، بسیاری از نویسندگان، بسیاری 
از روزنامه نگاران... زخم خورده مشاوره های پدر شما به رئیس شان 
هستیم. زخم هایی که هنوز تازه اند.« یاسین و صالحه هر دو یک 
مسیر را طی کردند که اعلام برائت از پدر بود. »یاسین رامین« زودتر 
از صالحه در واکنش به انتقادها نسبت به پدرش و استفاده از رانت 
پدرش گفته بود: »من ارتباطی با پدرم ندارم.« محمدعلی رامین 

هم در مرداد9۵ در گفت وگو با »فارس« گفته بود: »وقتی اعضای 
یک خانواده هرکدام مستقل راه خود را تعیین و مسئول رفتار خود 
هستند، چرا برخی رسانه ها اصرار دارند هر کدام را به بهانه دیگری 
سرزنش کنند. هیچ پدری را به خاطر پسرش پاداش نمی دهند و هیچ 

پسری را به خاطر پدرش مجازات نمی کنند.«
  عروس و خواهرشوهر در آلمان

 براساس آنچه منتشر شده، صالحه رامین در آلمان است یعنی 
همان کشوری که مهناز افشار هم در آن ساکن است! به عبارت 
واضح تر عروس و خواهرشوهر ساکن یک کشور هستند. یاسین رامین 
متهم شده بود که دو میلیون یورو از جمعیت هلال احمر برای واردات 
دارو و تجهیزات پزشکی دریافت کرده، اما این مبلغ را به فروشنده 
تحویل نداده  است. رامین در دادگاه بدوی به ۱۷ سال حبس محکوم 
شده که ۷ سال آن قابل اجراست. یاسین رامین در آبان ۱٤۰۰ تبرئه 
شد. مهناز افشار سال 9۳ با یاسین رامین ازدواج کرد و سال 9٨ اعلام 
کرد که از او جدا شده است. او و رامین یک فرزند هم دارند. او در همین 
مقطع از ایران خارج شد و به آلمان رفت. افشار پس از خروج از ایران 
اعلام کرد که قصد بازگشت به کشور را دارد، اما این اتفاق رخ نداد و 
او آرام آرام وارد فضای دیگری شد. او در سال ۱۳9٨ به عنوان یکی از 
داوران در مسابقه تلویزیونی پرشیا گات تلنت حضور پیدا کرد که این 
اتفاق واکنش ها و بازخورد های متفاوتی را در فضای مجازی به دنبال 
داشت. افشار اخیرا حجاب خود را نیز به طور کامل برداشته است که 
به نوعی نشان دهنده آن است که قصد بازگشت به ایران را ندارد. او 
همچنین در سه سال اخیر در قامت یک چهره منتقد در شبکه های 
اجتماعی فعالیت کرده است. همراهی یاسین با مهناز افشار ماجرای 

طلاق آنها را زیرسوال برد. 

 اهانت به ورزشکاران ساده نبود، آقای سخنران جنجالی!

 بالاخره حسن عباسی احضار شد
 مهاجری: انگار در بقیه مطالبش دعای مکارم 

اخلاق را شرح می کرد

 آرمان ملی– یاسمین طالقانی: همین تیرماه 
امسال بود که ویدئوهایی از حسن عباسی با تیترهای 
تند علیه فوتبالیست ها منتشر شد. مثلا »فوتبالیست ها 
اگر دین داشتند فوتبالیست نمی شدند« یا مثلا 
»فوتبالیست ها شهید نمی شوند و لمپن و بی خاصیت 
هستند.« همین حرف ها کافی بود تا آتشی به جان 
ورزشکاران بیفتد و یکی یکی پاسخ این حرف ها را 
بدهند. حتی چهره های فوتبالی که همیشه به نجابت 
و اخلاق مداری شناخته می شدند کاسه صبرشان 
لبریز شد و پاسخ های تندی به این سخنران سیاسی 
دادند. البته این آخرین تقابل حسن عباسی با جامعه 
ورزشی نبود و مهرماه امسال و در روزهایی که جامعه 
شاهد شروع اعترضات بود؛ بازهم او در اظهاراتی 
جدید به جان فوتبالیست ها افتاد و گفت: »سبک 
زندگی آ نها )فوتبالیست ها( سبک زندگی آمریکایی 
است؛ لذت، پول و... چرا به فوتبالیست ها ۱۵۰ برابر 
حقوق کف جامعه حقوق می دهید که هار شوند؟« در 
نهایت حسن عباسی، که اتهاماتی را به فوتبالیست ها 
وارد کرده بود برای پاسخگویی به مقام قضائی، به 
دادستانی احضار شده است. فردی به نام  حسن 
عباسی در سال های اخیر بارها و بارها به فوتبالی ها 
توهین کرده است. چه در صفحه شخصی خود و چه 
در سخنرانی هایی که داشته است. او به تازگی در یک 
توئیت اتفاقات اخیر را به فوتبالیست ها و همین طور 
هنرمندان ربط داد و همین موضوع موجب احضار او به 
دادسرا شده است. ۲۳ مهر فدراسیون فوتبال از حسن 
عباسی به مراجع قضائی شکایت کرد. امیرمهدی 
علوی، مدیر روابط عمومی فدراسیون فوتبال در 
گفت وگویی اظهارداشت: »با توجه به تداوم انتساب 
مطالب غیرواقعی از سوی حسن عباسی به چهره های 
فوتبالی، بخش حقوقی فدراسیون فوتبال از وی به 

مراجع قضائی شکایت کرد.«
  دفاع برعکس از حسن عباسی

 دوستان اصولگرا از یک توئیت آقای حسن عباسی 
که به زعم آنها به سلبریتی های فوتبال توهین شده به 
هم ریخته اند و خواستار برخورد قضائی با او شده اند. 
مهاجری فعال اصولگرا نوشت:دست بر قضا دادسرا 
هم او را احضار کرده است.  ۱-  آقای عباسی هیچ 
کاری خارج از عادت و روند همیشگی انجام نداده 
که مستوجب برخورد سیاسی و قضائی باشد. او به 
روال همیشگی اش عمل کرده و با همان ادبیاتی 
درباره فوتبالیست ها نوشته که قبلا درباره خیلی ها 
نوشته است. جوری حرف می زنید که انگار او در بقیه 
مطالبش دعای مکارم اخلاق را شرح می کرده یا کتاب 
اخلاق الهی حاج آقامجتبی تهرانی را می خوانده 
یا کتاب اخلاق شهید دستغیب را روایت می کرده.  
۲-  کسانی باید آقای عباسی را از توهین و ناسزاگویی 
نهی کنند که خودشان رطب نخورده باشند. همین 
امروز رسانه های اصولگرا را ببینید. بعضی از آنها 
سرشار است از حرف هایی که آقای حسن عباسی، 
ورژن منشوری شده آنها را گفته است! سال های سال 
است حتی یکبار کک مان نگزیده است از حرف های 
آقای عباسی و با سکوت مان عملا آنها را تأیید کرده ایم. 
استاندارد دوگانه ای که از آن استفاده می کنیم، همین 
جاها کار می دهد دست مااصولگراها. ۳- ابد الان در 
آستانه جام جهانی فوتبال و حضور تیم ملی ایران در 
قطر، دستپاچه شده اید که توئیت حسن عباسی، 
روحیه آنها را خراب می کند و آسمان به زمین می آید 
و...  نه عزیزان. بازیکنان تیم ملی، نه توئیت های حسن 
عباسی را می خوانند نه افاضات شما را نه نوشته های 
من را! اگر هم بخوانند تره هم برایمان خرد نمی کنند.  
با این توضیحات لازم دیدم از آقای عباسی در برابر 

منتقدانش حمایت کنم!
  شکایت آخوندی از عباسی 

 ۲۲ مهر 9۷ هم حسن عباسی محکوم شد. او یکی 
از سخنرانان مشهور در یکی از سخنرانی های خود 
ادعا کرده عباس آخوندی، وزیر راه و شهرسازی کشور 
از طریق رانت به ثروت های نجومی رسیده  است. او 
همچنین در این سخنرانی مدعی شده که »آخوندی، 
وزیر میلیاردی کشور است« و »بی خود کرده« که 
گفته باید از طریق لیبرالیسم کشور را توسعه دهیم. اما 
این تنها سخنرانی جنجالی عباسی علیه دولت و کابین 
ه نبود، او همچنین در یکی دیگر از سخنرانی هایش 
ادعا کرده بود که »مسئولان نظام نفوذی، ناکارآمد و 
ناسالم اند و رئیس جمهوری با دروغ رأی آورده است.« 
علاوه بر این او ادعا کرده که »مجلس و   وزیر صنعت، 
معدن و تجارت با خباثت عمل می کنند.« عباسی در 
این سخنرانی به رئیس جمهوری اهانت کرده و به 
تقلید از او صحبت کرده بود. پس از این سخنرانی های 
جنجالی حسن عباسی در سال 9۵، معاونت حقوقی 
ریاست جمهوری با دو عنوان »نشر اکاذیب« و »توهین 
به مسئولان« از حسن عباسی شکایت کرد. مهدی 
جعفرنژاد، وکیل حسن عباسی از ابلاغ حکم قطعی 
حبس موکلش به مدت هفت ماه خبر داد. وکیل حسن 
عباسی در گفت وگویی با »فارس« اعلام کرده که تاریخ 
مشخصی برای معرفی به زندان تعیین نشده است و 
شاکیان حسن عباسی، عباس آخوندی وزیر مسکن و 
شهرسازی و همچنین معاونت حقوقی دولت بوده اند. 

 چرا صدا و سیما دقیقه نود سراغ فردوسی پور برای گزارش جام جهانی رفت؟

نــــــهِ عادل
       فردوسی پور: صدای مردم از هر صدایی شنیدنی تر است
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 دردسر تشبیه 

بی حجاب ها به 
»روسپی های کودتای 

۲۸ مرداد«

    

 لزوم مدارا 
 با بازداشت شدگان 

حوادث اخیر

  این روزها بسیاری در انتظار مشاهده رویکرد 
قوه قضائیه در مواجهه با اعتراضات اخیر هستند. نماینده 
ادوار مجلس می گوید: با توجه به رویکردهای مثبت آقای 
اژه ای، در بین نخبگان و گروه های سیاسی، اعتمادی به 
ایشان به وجود آمده است.  و برای آنکه همبستگی بین 
مردم و حاکمیت توسط نهاد قوه قضائیه  استحکام پیدا 
کرده و مورد بازسازی قرار بگیرد، این مساله بسیار اهمیت 
دارد. جهانبخش محبی نیا افزود: از کسانی که در این 
حوزه ها مسئولیتی دارند عاجزانه خواهش می کنم، نسبت 
به افرادی که دستگیر شدند مدارا کرده و با روحیه پدرانه 

با آنان برخورد کنند و تا حدالمقدور سختگیری نشود.

عضو دفتر نشر آثار مقام معظم رهبری خطاب به امام جمعه 
مشهد توئیتی منتشر کرد. مهدی فضائلی، عضو دفتر نشر آثار 
رهبر انقلاب نوشت:  جناب آقای علم الهدی! اینکه دولتمردان 
منحط آمریکا به زنان ما ولو متأسفانه بی حجاب، چگونه نگاه 
می کنند مهم نیست، مهم نگاه امثال جنابعالی است. یادآور 
می شوم که مقام معظم رهبری به ائمه جمعه رفتار پدرانه 
با »همه« را توصیه و چند بار تکرار فرمودند. سیداحمد 
علم الهدی در خطبه سیاسی نماز جمعه مشهد گفته بود: 
اینهایی که روسری از سر برمی دارند و برای رضایت آمریکا 
کشف حجاب می کنند، بدانند که آمریکا به آنان به چشم 
همان روسپی های کودتای ۲٨ مرداد نگاه می کند. آیا راضی 

هستید که عفت خود را رها کنید تا آمریکا خوشش بیاید؟

محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور در جلسه شورای 
اقتصاد بر لزوم توجه به پیشران های اقتصاد در برنامه هفتم 
توسعه کشور تأکید کرد و گفت: اقتصاد دیجیتال یکی از 
حوزه های پیشران اقتصاد است که بخش زیادی از آینده 
اقتصاد دنیا را شامل خواهد شد و ضرورت دارد در برنامه 
ریزی ها و به طور ویژه در برنامه های توسعه کشور مورد 
توجه قرار گیرد و یکی از سرفصل های اصلی باشد. باید 
برنامه هفتم توسعه کشور برنامه ای تحول آفرین بوده و 
حسن استفاده از دارایی های کشور که امری مهم و ضروری 
است در این برنامه مشهود باشد و بتوانیم بخشی از چالش ها 

و ناترازی ها را مرتفع کنیم.

  اقتصاد دیجیتال 
پیشران اقتصاد


